
PROTOKÓŁ  Nr  8710/2006 
z  posiedzenia  Komisji  Polityki  Gospodarczej  i  Morskiej  Rady  Miasta  Gdańska,  które 
odbyło się dnia 23 maja 2006  roku, o godz. 14.00, w sali  nr 003 – Nowy Ratusz, przy ul. 
Wały Jagiellońskie 1 w Gdańsku. 

Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załącznik nr1, załącznik nr 2, 
załącznik nr 3  do protokołu. 

Na stan siedmiu (7) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło  siedmiu (7), czyli było 
quorum do podejmowania prawomocnych opinii i wniosków. 

Posiedzeniu przewodniczył Radny Kazimierz Koralewski – Przewodniczący Komisji Polityki 
Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska. 

Po  stwierdzeniu  quorum,  otworzył  posiedzenie,  powitał  zebranych  i  poinformował,  że 
porządek obrad  został  przedłożony Radnym  do  skrytek,  który  stanowi  załącznik  nr  4  do 
protokołu. 

Po  sporządzeniu  porządku  obrad  wpłynął  jeszcze  projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany 
uchwały w sprawie uchwalenia budżetu miasta Gdańska na rok 2006 druk nr 1889. 
Proponuje ten projekt rozpatrywać w punkcie 1. 

Kto z Państwa Radnych jest za ta propozycją? 

Głosowanie: 
Komisja  jednogłośnie  7  głosami  za  przyjęła  do  porządku  projektu  uchwały  RMG  w  w 
sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia budżetu miasta Gdańska na rok 2006 druk nr 
1889. 

Wpłynął również wniosek Pana Prezydenta w sprawie uregulowania stanu prawnego do 
lokalu mieszkalnego przy ul. Bajki 3 w Gdańsku. 

Proponuję  ten  punkt  rozpatrywać  po  punkcie, w  którym  będziemy  rozpatrywać wniosek  w 
sprawie uregulowania stanu prawnego do lokalu mieszkalnego przy ul. Władysława IV 11C. 

Kto z Państwa Radnych jest za ta propozycją? 

Głosowanie: 
Komisja  jednogłośnie  7  głosami  za  przyjęła  do  porządku  rozpatrzenie  wniosku  w 
sprawie  uregulowania  stanu  prawnego  do  lokalu  mieszkalnego  przy  ul.  Bajki  3  w 
Gdańsku. 

Wobec  powyższego  proponuję  przyjęcie  następującego  porządku  obrad  w  dniu 
dzisiejszym: 

1.  Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie zmiany uchwały w 
sprawie uchwalenia budżetu miasta Gdańska na rok 2006 – druk nr 1889. 

Przedstawia:  Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska
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2.  Opiniowanie  projektu  uchwały  Rady  Miasta  Gdańska  w  sprawie  wyrażenia  woli 
utworzenia spółki celowej, której zadaniem będzie powołanie funduszu kapitałowego 
wysokiego ryzyka „INVENO” – druk nr 1874. 

Przedstawia:  Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
3.  Opiniowanie wniosku  Prezydenta Miasta Gdańska w  sprawie  uregulowania  stanu 

prawnego do lokalu mieszkalnego nr 6  przy ul. Władysława IV 11C – pismo WGK 
II71414/N/80/05/06/ AW z dnia 08 maja 2006 roku. 

Przedstawia:  Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

4.  Opiniowanie wniosku  Prezydenta Miasta Gdańska w  sprawie  uregulowania  stanu 
prawnego do lokalu mieszkalnego nr 8 przy ul. Bajki 3 w Gdańsku – pismo WGKII 
71414/14/N/68/06/ AW z dnia 16 maja 2006 roku. 

Przedstawia:  Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

5.  Sprawy wniesione, wolne  wnioski,  korespondencja. 

Głosowanie: 
Porządek został przyjęty jednogłośnie 7 głosami za. 

Przewodniczący Kazimierz Koralewski 
Dziękuję bardzo. Porządek został przyjęty. Przystępujemy do punktu nr 1. 

PUNKT – 1 
Opiniowanie  projektu  uchwały  Rady  Miasta  Gdańska  w  sprawie  zmiany  uchwały  w 
sprawie uchwalenia budżetu miasta Gdańska na rok 2006 – druk nr 1889. 
Przedstawia:  Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

Pani Maria Wonerska – Zastępca Dyrektora Wydziału Finansowego 
Zreferowała  przedmiotowy  projekt  uchwały  –  druk  nr  1889  stanowi  załącznik  nr  5  do 
protokołu. 

Przewodniczący Kazimierz Koralewski 
Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję. 

DYSKUSJA: 
Przewodniczący Kazimierz Koralewski 
Duże oszczędności są na zadaniu Trasa WZ, co na to wpłynęło? 

Radna Zofia Gosz członek Komisji 
To nie są oszczędności. 

Pani Maria Wonerska – Zastępca Dyrektora Wydziału Finansowego 
Część  płatności  będzie  przesunięta  na  2007  rok.  Z  przetargu  to  zadanie  też  wyszło  trochę 
mniej. W związku z tym zmniejszamy plan przychodów. Nie ma Pana Rudzińskiego, więc nie 
mogę powiedzieć jaka cześć płatności przechodzi na 2007 rok.



3 

Radna Zofia Gosz członek Komisji 
Czy zakres rzeczowy też przechodzi na 2007 Rok? 

Pani Maria Wonerska – Zastępca Dyrektora Wydziału Finansowego 
Tu jest zapis zmiany harmonogramu rzeczowo finansowego, więc tak, ale z tego co wiem, to 
jest mała część robót. 

Przewodniczący Kazimierz Koralewski 
Dziękuję bardzo,. Czy są jeszcze jakieś pytania? Nie ma, zamykam dyskusję i przechodzimy 
do głosowania. 

Ustalenia: 
Opinia Komisji 

Przewodniczący Kazimierz Koralewski 
Kto  z  Państwa  Radnych  jest  za  przyjęciem  i  pozytywnym  zaopiniowaniem  projektu 
uchwały  RMG  w  sprawie  zmiany  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  budżetu  miasta 
Gdańska na rok 2006, zawartym w druku nr 1889? 

Głosowanie: 
Komisja jednogłośnie 6 głosami za  pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały 
RMG, zawarty w  druku nr 1889 – bez poprawek. 
Opinia Nr 8710/495/63/2006 stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

PUNKT – 2 
Opiniowanie  projektu  uchwały  Rady  Miasta  Gdańska  w  sprawie  wyrażenia  woli 
utworzenia  spółki  celowej,  której  zadaniem  będzie  powołanie  funduszu  kapitałowego 
wysokiego ryzyka „INVENO” – druk nr 1874. 
Przedstawia:  Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

Pan Alan Aleksandrowicz Zastępca Dyrektora Wydziału Polityki Gospodarczej 
Zreferował  przedmiotowy  projekt  uchwały  –  druk  nr  1874  stanowi  załącznik  nr  7  do 
protokołu. 

Przewodniczący Kazimierz Koralewski 
Dziękuję bardzo. Osobiście jestem za tym pomysłem przedstawionym przez Pana Prezydenta. 
Otwieram dyskusję. 

DYSKUSJA: 
Radna Zofia Gosz członek Komisji 
Co  będą  mieli  z  tego  mieszkańcy  Gdańska  i  w  jakim  czasie?  Marszałek  Województwa 
Pomorskiego  bardzo  mało  wkłada  w  stosunku  do  samego  Gdańska,  bo  wkłada  tylko  300 
tysięcy  złotych. Nie wiem  jaką  rolę  odgrywa  Agencja  Rozwoju  Pomorza,  bo  tutaj  nie  jest 
napisane. Jest sucha dwuzdaniowa uchwała. Czy to wpłynie na zmniejszenie bezrobocia, czy 
na  zwiększenie  podatków,  bo  Pan  powiedział,  że  to  tylko  ten  milion  złotych  będzie  na 
uruchomienie tej spółki, na różne analizy, zlecenia i w ogóle. Tak wygląda jakby to była akcja
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wyborcza, żeby różnym firmom dać zarobić, albo różnym osobom, bo milion wydać na samo 
utworzenie spółki, to jest dużo. Nie wiem ile ona będzie miała wkładu, może to jest wszystko 
na kapitał a kapitał pójdzie później na te wydatki jak analizy, doradztwa, zlecenia itd. 
Z  tego  miliona  nic  się  nie  zadzieje  oprócz  tego,  że  powstanie  administracja  i  będzie 
zarejestrowana spółka. 

Pan Alan Aleksandrowicz Zastępca Dyrektora Wydziału Polityki Gospodarczej 
Oczywiście 300  tysięcy które przekazał Marszałek, Gdynia,  teraz,  jeżeli  Państwo Radni  się 
zgodzą, to Gdańsk i Agencja. To są środki właśnie na kapitał zakładowy spółki. Fundusz ze 
studium wykonalności, żeby realnie mógł funkcjonować, faktycznie był dla naszych małych i 
średnich przedsiębiorstw innowacyjnych, powinien osiągnąć kapitał zakładowy w wysokości 
40 milionów złotych, i od tego będzie zależał sukces tego przedsięwzięcia. 

Realnie  będzie  mógł  udzielać  pomocy  a  więc  poprzez  wnoszenie  kapitału  do  małych  i 
średnich  przedsiębiorstw  innowacyjnych,  przynajmniej  po  uzyskaniu  dofinansowania  z 
Agencji Rozwoju Przemysłu, właśnie z programu wzrostu konkurencyjności przedsiębiorstw, 
i  tego  Krajowego  Funduszu  Kapitałowego,  który  teraz  Rząd  tworzy  na  podstawie  ustawy 
podjętej jeszcze przez poprzedni Rząd, w roku 2005. Głównie na tym skorzystają takie firmy 
innowacyjne,  jak  np.  teraz  funkcjonujące w Gdańskim Parku Naukowo Technologicznym, 
gdzie  jest  tam  tych  firm ok.  dziesięciu, małych  naprawdę  firm uniwersyteckich,  które  albo 
pracują  nad  badaniami  w  zakresie  robotyki,  albo  tak  jak  profesorowie  z  Politechniki  w 
zakresie wykorzystania akustyki i informatyki. 

To są  firmy, które mają  na  razie małe zlecenia,  ale  bardzo cenne. Na przykład dla Polskiej 
Armii produkujące urządzenia wzmacniające głos pilotów w samolotach myśliwskich. Z tymi 
projektami można  ruszyć  na  szersze wody,  ale  grupka kilku  profesorów,  czy  nawet  bardzo 
zdolnych  studentów,  sami  nie  są w stanie uruchomić  firmy na dłuższą skalę, potrzebny  jest 
fundusz, który w to wejdzie. 

Radna Zofia Gosz członek Komisji 
Mam jeszcze jedno pytanie. W związku z tym, bo tu nie jest napisane, może ja się nie znam, 
tu nie jest napisane,  jest to spółka celowa, ona jest bez ograniczonej odpowiedzialności, bez 
akcji  a udziały my wnosimy, Pan mówił kapitał  zakładowy,  a  jak kapitał zakładowy,  to  by 
sugerowało  z  samej  nazwy,  że  to  będzie  spółka  z  ograniczoną  odpowiedzialnością,  a  po 
drugie,  czy  można  to  nazwać,  że  jest  to  inwestowanie  w  rozwój  gdańskiej  nauki,  czy  w 
gdański biznes, gdyż Pan przedtem mówił o biznesie a teraz o nauce? 

Pan Alan Aleksandrowicz Zastępca Dyrektora Wydziału Polityki Gospodarczej 
To  znaczy  inwestowanie  i  w  naukę  i  w  biznes,  dlatego,  że  fundusze  typu  venture  capital 
inwestują  tylko w  zasadzie w  firmy  innowacyjne,  które mają  doskonały  pomysł,  doskonały 
produkt  a  tak  naprawdę  nie  mają  pieniędzy  na  wdrożenie  tego  produktu.  Oczywiście  my 
stoimy  na  stanowisku  i  w  zasadzie  wszyscy  jesteśmy  zgodni,  żeby  to  byłą  spółka  z 
ograniczoną  odpowiedzialnością.  Na  dzień  dzisiejszy  trwają  prace  na  umową,  i  one  nie  są 
jeszcze zakończone. 

Dlaczego spółka celowa? Bo tak naprawdę,  jeżeli spółka pozyska dofinansowanie z Agencji 
Rozwoju Przemysłu, z Krajowego Funduszu Kapitałowego  i od  inwestorów prywatnych,  to 
przynajmniej  Pan Prezydent Szpak, wiem,  ze Pan Prezydent Adamowicz  i  autorzy  studium 
wykonalności stoją na stanowisku, że samorządy powinny z tego przedsięwzięcia wyjść, bo 
milionowe  zaangażowanie  to  już  będzie  niewielkie  zaangażowanie,  fundusz  zacznie 
funkcjonować i my nie musimy mieć tam swoich udziałów.
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Przewodniczący Kazimierz Koralewski 
Dziękuję bardzo. Czy są jeszcze jakieś pytania? 

Radna Barbara Meyer członek Komisji 
Jak działają wcześniej powołane przez nas fundusze, kto z nich korzysta, jeśli chodzi o małe i 
średnie przedsiębiorstwa, bo to, co Pan przedstawia, to dotyczy elektroniki,, która ma się jak 
na razie dobrze na rynku? 

Pan Alan Aleksandrowicz Zastępca Dyrektora Wydziału Polityki Gospodarczej 
Wkrótce  chciałbym  przedstawić  materiał  z  prac  nad  programem URBACTU,  EKOFINET, 
gdzie analizowaliśmy fundusze pożyczkowe, doręczeniowe i venture capital w całej Europie. 
Było  ileś  miast,  które  po  prostu  przedstawiało  swoje  doświadczenia.  Specjaliści  z  Komisji 
Europejskiej  analizowali m.in.  nasz  fundusz poręczeń  kredytowych. Myślę,  że  pożyczkowy 
jest podobny na dzień dzisiejszy, i z jednej strony to dobrze, z drugiej strony może to źle. Ja 
mówię obiektywnie, że oba fundusze działają doskonale. 

Szkoda, że nie ma Pani Iwony Bierut. Ona na Komisji Budżetowej, kiedy stawał również ten 
punkt przedstawiła sytuację w obu  funduszach. Fundusz Poręczeń Kredytowych udzielił  już 
kilkaset  poręczeń.  Fundusz  Pożyczkowy  blisko  zaczął  współpracować  też  ze  SKOKami 
Stelczyka, mają dobre produkty, ale zdaniem Komisji mimo jakby dobrej sprzedaży, dobrych 
wyników, to cały czas,  ja sam nie wiem jak to zmienić to jest produkt z którego korzystają 
średnie  przedsiębiorstwa,  ze  cały  czas  dla  tych  najmniejszych,  kilkuosobowych  firm  no  to 
jest mimo wszystko zbyt duża bariera. 

Wiadomo, jaka jest procedura w Funduszu Poręczeń Kredytowych, analitycy, opłaty nawet za 
ewaluację całego wniosku, i to będzie konkluzja jakby całego programu unijnego, nie tylko w 
Gdańsku,  że  z  wszystkich  tych  instrumentów  na  razie  pożyczkowo    doręczeniowych   
korzystają głównie firmy średnie, już stojące twardo na nogach. 

Mam nadzieję, że jeżeli chodzi o Fundusz INVENO, tutaj  jakby decydować będzie pomysł  i 
technologia,  które  mają  te  firmy  i  to  jest  ta  wartość  dodana,  która  będzie  decydować  o 
zainwestowaniu w ta firmę. 

Przewodniczący Kazimierz Koralewski 
Dziękuję  bardzo. Czy  są  jeszcze  jakieś pytania? Nie ma, zamykam dyskusję, przechodzimy 
do głosowania 

Ustalenia: 
Opinia Komisji 

Przewodniczący Kazimierz Koralewski 
Kto  z  Państwa  Radnych  jest  za  przyjęciem  i  pozytywnym  zaopiniowaniem  projektu 
uchwały  RMG w  sprawie  wyrażenia  woli  utworzenia  spółki  celowej,  której  zadaniem 
będzie  powołanie  funduszu  kapitałowego wysokiego  ryzyka  „INVENO”  ,  zawartym w 
druku nr   1874?
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Głosowanie: 
Komisja 5 głosami za, przy 1 głosie przeciwnym i 0 głosach wstrzymujących się   pozytywnie 
zaopiniowała  przedmiotowy  projekt  uchwały  RMG,  zawarty  w    druku  nr  1874  –  bez 
poprawek. 
Opinia Nr 8710/496/64/2006 stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

PUNKT – 3 
Opiniowanie  wniosku  Prezydenta  Miasta  Gdańska  w  sprawie  uregulowania  stanu 
prawnego  do  lokalu  mieszkalnego  przy  ul.  Władysława  IV–  pismo  WGKII 
71414/N/80/05/06/ AW z dnia 08 maja 2006 roku. 
Przedstawia:  Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

Podlega ustawie o ochronie danych osobowych 

PUNKT – 4 
Opiniowanie  wniosku  Prezydenta  Miasta  Gdańska  w  sprawie  uregulowania  stanu 
prawnego  do  lokalu  mieszkalnego  przy  ul.  Bajki  w  Gdańsku  –  pismo  WGKII 
71414/14/N/68/06/ AW z dnia 16 maja 2006 roku. 
Przedstawia:  Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

Podlega ustawie o ochronie danych osobowych 

PUNKT – 5 
Sprawy wniesione, wolne  wnioski,  korespondencja. 

•  Sprawa mieszkaniowa przy ul. Wilków Morskich w Gdańsku 

Podlega ustawie o ochronie danych osobowych 
Przewodniczący Kazimierz Koralewski 
Czy  są  jeszcze  jakieś  sprawy?  Nie  ma.  Porządek  obrad  został  wyczerpany,  zamykam 
posiedzenie Komisji. 

Na tym posiedzenie zostało zakończone – godz. 15.50. 

Przewodniczący 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej 

Kazimierz Koralewski 

Protokół sporządziła: 

Elżbieta Wajs Deyck
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